
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 3. september 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 524

Af aftaleteksten til ”Aftale om sanering af bøvlede og byrdefulde afgifter” af 23.

august 2018, at aftaleparterne vil afskaffe afgiften på antibiotika og vækst-

fremmere med henvisning til, at det er blevet forbudt i foderstoffer. Kan mini-

steren – evt. med bidrag fra miljø- og fødevareministeren – bekræfte, at anti-

biotika og vækstfremmere stadig kan bruges i drikkevand til husdyrene og ved

direkte injektion, og at en afskaffelse af afgiften derfor vil øge incitamentet til

at bruge – og derved sandsynligvis resultere i øget brug af – antibiotika og

vækstfremmere, f.eks. i drikkevand og på anden eventuel vis? Vil ministeren

desuden oplyse, om afskaffelsen gælder al antibiotika og vækstfremmere, el-

ler om der reelt er en afgrænsning, som ikke fremgår af aftaleteksten?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Christian

Poll (ALT).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Poll@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Lea Wermelin

formand
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